
Jaký je kampus? – Kampus je dobrý. Proč? Protože mě to baví. Jak? Studuju tady a obědvám tady. 

To je dobré? – Ano, to je dobré. Ne, to není dobré. Ne, to je špatné. 

To je v centru? – Ano, to je v centru. To je daleko, jedu tam autobusem. 

Co rád děláte? Rád hraju fotbal. – Proč? – Protože rád sportuju. Protože mě to baví. 

Co dělá váš tatínek? – Je právník. 

Co dělá váš tatínek v sobotu? 

Relaxujete ráda? – Ano, ráda relaxuju = Ano, relaxuju ráda. 

Proč studujete v Brně? – Protože Brno je hezké a protože rád piju pivo. 

Jaké pivo je v Brně? – Špatné.  Jak se jmenuje? Starobrno. 

Můj rekord je 25 piv za den. 

 

 

Co dělám ve volném čase (Sportujete? Na co se díváte……?) 

Nehraju fotbal, plavu. 

Jste na Facebooku? 

Co děláte na Facebooku? – Nemám facebook. Mluvím s kamarády. Píšu status, čtu něco, dívám se na 

video. 

Co ráda děláte, když máte volno. Ráda se dívám na film nebo seriály.  

Jaký film máte ráda? – Mám ráda komedie. Mám ráda thriller. Mám ráda Pulp Fiction.  

Moment, prosím. 

 

Proč mám rád fotbal. Protože rád sportuju. 

Jsem líný / líná. 

 

Česká republika je hezká a velká (malá) a stará/mladá (1993). 

Česká země (country/land) je stará 1100 let. 

 

Jaký je kampus? – Kampus je velký, červený a moderní. 



Co je v kampusu? – V kampusu je knihovna, menza, domy (houses), fakulta, Tesco, nemocnice. 

 

Moje matka má 40 let / kilo. Mám 17 let. 

 

Jít: go (walk) jdu 

Jet: go (by something) jedu 

Jíst: eat jím 

  



To je velký a inteligentní Martin Punčochář. 

Mám rád/a velkého a inteligentního Martina Punčocháře 

 

Petr vidí Petru = Petr sees Petra. 

Petru vidí Petr. 

Petr vidí autobus. Autobus vidí Petr. 

 

Studuju medicínu. 

Vidím autobus. 

Petr má nové auto. 

 

Umím plavat: I know how to swim 

Vím, kolik je hodin: I know what the time is 

Znát, znám: to know someone/something 

Znám pana Nováka = I know Mr Novák. 

 Martin > Martina 

 Punčochář > Punčocháře 

 Profesor Dubový > Profesora Dubového 

 Jana > Janu 

 Marie > Marii 

 Nováková > Novákovou 

 

Jogurt 

Tvaroh: Cottage cheese 

Smetana: cream (10°, 15°, 25°, 35°) 

Zakysaná smetana: sour cream 

Kefír 

 

 



Znám 

1. Martin Punčochář > Znám Martina Punčocháře 

2. Jaromír Jágr > Znám Jaromíra Jágra 

3. Tomáš Masaryk > Znám Tomáše Masaryka 

4. Petr Čech > Znám Petra Čecha 

5. Antonín Dvořák > Znám Antonína Dvořáka 

6. Bedřich Smetana (cream) > Znám Bedřicha Smetanu. 

7. Leoš Janáček > Znám Leoše Janáčka 

8. Tomáš Rosický > Znám Tomáše Rosického 

9. Václav Havel > Znám Václava Havla 

10. David Novák > Znám Davida Nováka. 

11. Maria Grančičová > Znám Mariu Grančičovou. 

12. Petra Adamová > Znám Petru Adamovou. 

13. Ladislava Horáčková > Znám Ladislavu Horáčkovou 

14. Josefa Artimová > Znám Josefu Artimovou 

15. Iva Slaninová > Znám Ivu Slaninovou 

16. Petra Kvitová > Znám Petru Kvitovou 

17. Ema Destinová > Znám Emu Destinovou 

18. Eliška Junková > Znám Elišku Junkovou 

19. Božena Němcová > Znám Boženu Němcovou 

20. Marie / Julie > Znám Marii / Julii 

21. Maryam > Znám Maryam. 

22.  

To je můj otec. To je moje matka. Můj bratr, moje sestra. 

Mám > otce, matku, bratra, sestru. 

Nemám bratra nebo sestru. 

Hospoda u Tygra 

 

Mám ráda tanec: I like the dance, mám ráda víno 

Ráda tancuju: I like to dance. Ráda piju víno. 

Narozeniny: já mám narozeniny 6/9 (birthday) 

  



PREPOSITIONS 
O – je o rok starší = one year older 

PRO – for (dárek pro Evu: gift for Eva) 

ZA – auto ZA milion korun (for – money) 

ZA: behind – pod (under) – nad (above) 

NA = for (an event.): jít na pivo, na kávu, na dort, na oběd, na koncert 

 

Mám bratra. 

Potřebuju vodu: I need water 

Co si dáte? 

Dám si pivo: I will have beer (I will give beer to myself) 

 

Dám si kuřecí maso (chicken meat), těstoviny (pasta), pastu (toothpaste), špagety, rýži (<rýži), dort 

 

 

Kuře: a chicken: Dám si kuře: I will have chicken (the whole bird). 

rýži (<rýže): rice 

řízek: schnitzel 

Kůže: skin, leather 

 

Jednou: one time > ještě jednou 

*number+krát: *number+ times 

 


